
 

 

Protokół nr XLV.14 

z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 8 maja 2014 r. 
 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Lesław Hołownia otworzył obrady sesji o godz. 13
10

  

w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu stwierdzając quorum, obecnych 17 radnych (lista 

obecności w załączeniu) oraz witając zaproszonych gości (lista obecności w załączeniu). 

Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłej Krystyny Kaczmarek Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów.  

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali porządek obrad i zapytał 

czy są jakieś uwagi. 

 

Radny Kazimierz Puchan powiedział, że dopiero teraz otrzymano symulację obciążenia 

budżetu obsługą obligacji i trudno się z tym z marszu zapoznawać. Zaproponował, żeby 

uchwałę w tej sprawie przesunąć na kolejną sesję Rady. Pozwoli to na rzetelne przygotowanie 

się do podjęcia tej decyzji. 

 

Starosta powiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby odłożyć to na poprzednią sesję. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie wycofania z porządku obrad 

projektu uchwały na druku nr 27 w sprawie emisji, zbywania, nabywania i wykupu obligacji. 

Za wycofaniem projektu uchwały głosowało 11 radnych, 3 głosowało przeciw, 3 wstrzymało 

się od głosu (obecnych w głosowaniu 17 radnych). 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Wyróżnienie Laureatów Eliminacji Wojewódzkich Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy 

Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom.” 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja z działalności Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 

w Międzyrzeczu za 2013 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi  

za 2013 r. 

6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie kierunków działania Zarządu Powiatu (druk nr 18), 

b) w sprawie kierunków działania Zarządu Powiatu (druk nr 19), 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 

Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu sporządzonego na 

dzień 31 grudnia 2013 r. (druk nr 20), 
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d) w sprawie utworzenia Związku Powiatów Lubuskich (druk nr 21), 

e) w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Lubuskich (druk nr 22), 

f) w sprawie zasad reprezentacji Powiatu Międzyrzeckiego w Związku Powiatów 

Lubuskich (druk nr 23), 

g) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny (druk nr 24), 

h) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 25), 

i) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu  

Międzyrzeckiego na lata 2014 – 2029 (druk nr 26), 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy 

niż trzy lata lub na okres nieoznaczony (druk nr 28), 

k) w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, nabywania  

i zbywania udziałów i akcji w spółkach (druk nr 29). 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

9. Przyjęcie protokołu z dnia 26 marca 2014 r. 

10. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 16 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Markowi 

Harkotowi Komendantowi Powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej oraz Naczelnikowi 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Skwierzynie Michałowi Kowalewskiemu. 

 

Komendant poinformował, że organizatorem Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej 

jest Zarząd Związku Ochotniczych Straży Pożarnych. W roku bieżącym odbyła się 38 edycja. 

Powiedział, że wiedza jaką posiada młodzież z zakresu ochrony przeciwpożarowej jest bardzo 

szeroka i rozległa. 16 kwietnia tego roku na eliminacjach wojewódzkich Ogólnopolskiego 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej z sześcioosobowej reprezentacji Powiatu Międzyrzeckiego pięć 

osób będzie reprezentować województwo w finale krajowym. 

 

Następnie Przewodniczący Rady wraz z Starostą uhonorował zwycięzców powiatowego 

etapu Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „ Młodzież Zapobiega Pożarom”, którzy 

zakwalifikowali się do eliminacji wojewódzkich: Emila Magryna, Szymona Dudka, Joannę 

Rzyczkowską, Weronikę Utratę i Szymona Skrzeka. 
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Ad 3. 

 

Interpelacji i zapytań nie było. 

 

Ad 4. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punku obrad przekazując głos Jerzemu 

Paśniewskiemu Zastępcy Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej  

w Międzyrzeczu. 

 

Zastępca Dyrektora przedstawił sprawozdanie z działalności jednostki za 2013 rok 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do przedstawionego sprawozdania są jakieś uwagi. 

 

Radny Mieczysław Lamcha w imieniu Komisji Infrastruktury Społecznej podziękował za 

przedstawiony materiał i możliwość zapoznania się. Zapytał czy nie było na terenie Powiatu 

żadnego przypadku odnotowania aids czy też są to przypadki objęte szczególną tajemnicą. 

 

Zastępca Dyrektora odpowiedział, że taki monitoring prowadzi Wojewódzka Stacja. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Szałata zapytał na ile zmieniła się praca jednostki  

w związku z likwidacją laboratorium i czy odbierane są jakieś sygnały społeczne, że są 

problemy z tego powodu. Ponadto zapytał jakie jest zainteresowanie w związku z badaniem 

grzybów, jak jest organizowana taka działalność czy też jest to obowiązek martwy. 

 

Zastępca Dyrektora odpowiedział, że jeśli chodzi o grzyby to PSSE ma rzeczoznawców  

i można się zgłaszać w celu zasięgnięcia opinii. Natomiast jeśli chodzi o funkcjonowanie 

jednostki bez laboratorium to są osoby, które pobierają próby wody. Największym 

problemem jest budynek jaki pozostał i na razie nie wiadomo co z tym zrobić. Z punktu 

widzenia społecznego jest to na pewno problem ponieważ próbki trzeba teraz dowozić. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy próbki nie są zbierane w Międzyrzeczu. 

 

Zastępca Dyrektora odpowiedział, że w Międzyrzeczu są pobiorcy a po próbki przyjeżdża 

samochód z Gorzowa. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Więcej pytań nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad 5. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad – sprawozdania z realizacji 

Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2013 r. Powiedział, że 

sprawozdanie omawiano na komisjach stałych. 

 

Włodzimierz Szopiński Przewodniczący Powiatowej Rady Organizacji Pozarządowych 

powiedział, że przekazany materiał zawiera wszystko czego dotyczy współpraca między 

organizacjami pozarządowymi powiatu. Korzystając z okazji podziękował radnym, 
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Zarządowi, Staroście oraz jego podwładnym pracownikom ale również dyrektorom jednostek 

powiatu za szczególnie dobrą współpracę, wsparcie i życzliwość. 

 

Radny Mieczysław Lamcha złożył podziękowania Przewodniczącemu Powiatowej Rady 

Organizacji Pozarządowych ponieważ ze sprawozdania wiadomo, że organizacje nie tak 

chętnie garną się do konsultacji. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz.13
45

. 

 

Obrady sesji wznowiono o godz.14
10

. 

 

Ad 6. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwał: 

 

a) w sprawie kierunków działania Zarządu Powiatu (druk nr 18). 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały i zapytał czy są jakieś 

uwagi. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.267.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

b) w sprawie kierunków działania Zarządu Powiatu (druk nr 19). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.268.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

c) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi 

Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu sporządzonego na 

dzień 31 grudnia 2013 r. (druk nr 20). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.269.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

d) w sprawie utworzenia Związku Powiatów Lubuskich (druk nr 21). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.270.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

e) w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Lubuskich (druk nr 22). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 
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W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.271.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

f) w sprawie zasad reprezentacji Powiatu Międzyrzeckiego w Związku 

Powiatów Lubuskich (druk nr 23). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.272.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

g) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny (druk nr 24). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.273.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

h) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 25). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. 

 

Radny Kazimierz Puchan powiedział, że radni mieli otrzymać przed sesją materiały 

związane z poręczeniem dla szpitala, wyliczenie skutków, wniosek lub opinię Rady 

Nadzorczej jak również zdolność spłacania tego kredytu. Do chwili obecnej takich 

materiałów nie przekazano co jest niepoważnym traktowaniem radnych. „Zobowiązał się pan 

Starosta, że najpóźniej dzisiaj przed sesją otrzymamy, nie dostaliśmy. Głosować mimo 

wszystko będziemy za tą uchwałą ponieważ firma znajduje się w sytuacji trudnej i trudno, 

żebyśmy takiego poparcia nie udzielili. Natomiast robimy to zupełnie w ciemno, bez 

świadomości skutków. Myślę, że za to odpowiedzialność musi na siebie przyjąć pan Starosta.” 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze uwagi do tej uchwały. Więcej uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.274.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

i) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu  

Międzyrzeckiego na lata 2014 – 2029 (druk nr 26). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 9 głosami „za”,  

przy 6 „przeciw”, 2 „wstrzymujących” i zarejestrowano pod nr XLV.275.14. Obecnych  

w głosowaniu 17 radnych. 

 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres 

dłuższy niż trzy lata lub na okres nieoznaczony (druk nr 28). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. 
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Radny Kazimierz Puchan poprosił o wyjaśnienie dlaczego tą formę Zarząd proponuje, a nie 

na przykład wniesienie konkretnych majątków, tylko taką formę niematerialną. 

 

Starosta odpowiedział, że właśnie taka forma pozwoli zwiększyć kapitał zakładowy  

i zapasowy, a jednocześnie zabezpiecza to jako własność powiatu. 

 

Radny Kazimierz Puchan zwrócił uwagę, że jeżeli to ma być aportem to jest to prawo 

zbywalne. Każdy będzie mógł to kupić w przypadku upadłości i będzie miał prawo do 

odpłatnego użytkowania. Powiedział, że interes Powiatu w żaden sposób nie jest 

zabezpieczony ale skoro taka jest propozycja będzie głosował za. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze uwagi do tej uchwały. Więcej uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.276.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

k) w sprawie określenia zasad wnoszenia wkładów oraz obejmowania, 

nabywania i zbywania udziałów i akcji w spółkach (druk nr 29). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedmiotowej uchwały. Uwag nie było. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 17 głosami „za” i zarejestrowano 

pod nr XLV.277.14. Obecnych w głosowaniu 17 radnych. 

 

Ad 7. 

 

Interpelacji i zapytań nie było. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Staroście. 

 

Starosta poinformował, że 28 marca Zarząd podjął uchwałę w sprawie maksymalnych kwot 

dofinansowania za kształcenie, doskonalenie zawodowe nauczycieli. Zapoznano się ze 

sprawozdaniem z działalności Muzeum. Przyjęto deklarację o przystąpieniu do Związku 

Powiatów Lubuskich. Zajmowano się sprawami z zakresu Zarządu Dróg Powiatowych.  

W dniu 9 kwietnia omówiono dotychczasową działalność spółki Szpital Międzyrzecki. 

Zajmowano się sprawami z zakresu edukacji oraz z zakresu gospodarki nieruchomościami.  

16 kwietnia przyjęto projekty uchwał podjętych na sesji. Przyjęto deklarację przystąpienia do 

porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania na dostawę energii 

elektrycznej. Ponadto zajmowano się sprawami z zakresu działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

W dniu 24 kwietnia zajmowano się ogłoszeniem zamówienia publicznego, podjęciem 

uchwały o powołaniu członków komisji przetargowej do realizowanych projektów 

oświatowych. 

29 kwietnia Zarząd przyjął ocenę zasobów pomocy społecznej w powiecie międzyrzeckim. 

Podjęto uchwałę w sprawie regulaminu organizacyjnego DPS Jasieniec. Ponadto zajmowano 

się sprawami z zakresu działalności PCPR. Przyjęto projekty uchwał podjęte na sesji, 
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zajmowano się sprawami z zakresu edukacji jak również z zakresu gospodarki 

nieruchomościami w tym zgodą na dokonanie darowizny. 

 

Informacje o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd Powiatu w okresie 

międzysesyjnym przedstawił Skarbnik. Powiedział również, że chciałby cofnąć się do tego 

co powiedział radny Puchan przy uchwale budżetowej. Radnym został przekazany 

harmonogram spłat kredytu proponowany przez szpital, który jest również wpisany  

w Wieloletnią Prognozę Finansową. Jest to skutkiem ewentualnego udzielenia poręczenia 

Zarządu dla szpitala. Oczywiście poręczenie udzielone byłoby po wyborze oferty i jeszcze też 

po podjęciu uchwały przez Radę Powiatu. Skutki poręczenia są dla wskaźnika, w WPF widać 

kwoty poręczenia i są też odsetki z tym, że odsetki są łącznie ze wszystkimi wpisane w jedno. 

Wiadomo, że dla każdego roku budżetowego skutki są większe łącznie z bieżącym rokiem 

gdzie w podjętej na sesji uchwale są 144.000,00 zł zabezpieczone na ewentualną spłatę 

poręczenia. 

 

Radny Kazimierz Puchan powiedział, że to jest tylko harmonogram a nie ma tych 

pozostałych elementów o których mówił. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze uwagi do złożonych sprawozdań. Uwag nie 

było. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni mieli możliwość zapoznania się z protokołem 

z sesji Rady Powiatu z dnia 26 marca 2014 r. Zapytał czy do protokołu z sesji są jakieś uwagi. 

 

Uwag nie było. Protokół został przyjęty. 

 

Ad 10. 

 

W sprawach organizacyjnych Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali  

w dokumentach sesyjnych pismo wnoszące o oddalenie skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Wpłynęła również skarga na działalność kierownika jednostki 

organizacyjnej powiatu międzyrzeckiego.  

 

Starosta poinformował, że 24 kwietnia bieżącego roku odbył rozmowę z panią Dyrektor DPS 

Jasieniec udzielając kary upomnienia, później wpłynęła skarga od Burmistrz Trzciela. Zarzuty 

podniesione w skardze są już naprawione i jeżeli taką opinię wyrazi Rada to można na tym 

etapie pozostać chyba, że sprawą chciałaby się zająć Komisja Rewizyjna. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są do tego jakieś uwagi. 

 

Radny Kazimierz Puchan stwierdził, że tak jak powiedział Starosta sprawa została 

rozstrzygnięta. Podobne rozstrzyganie tego samego nie ma sensu i zgłasza formalny wniosek 

o oddalenie tej skargi jako bezprzedmiotowej. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że rozumie przez to, że wniosek dotyczyć będzie 

głosowania w sprawie nieprzekazywania skargi do Komisji Rewizyjnej. 

 

Radny Kazimierz Puchan potwierdził. 
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W przeprowadzonym głosowaniu jawnym radni jednogłośnie przyjęli wniosek  

o nieprzekazywaniu skargi do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. 

 

Przewodniczący Rady poinformował radnych o planowanych terminach posiedzeń sesji  

w bieżącym i najbliższym miesiącu. Ponadto poinformował, że wystąpił z pismem do 

Wójtów, Burmistrzów i Przewodniczących Rad zapraszając do udziału w uroczystej sesji 

Powiatu Międzyrzeckiego 4 czerwca z prośbą o zaprezentowanie dokonań w minionym  

25 – leciu. Zapytał czy w sprawach organizacyjnych są jakieś uwagi. Uwag nie było. 

Przewodniczący zamknął sesję o godz.14
30

. 

 

 

 

 Protokołował      Przewodniczący Rady Powiatu 

 

         Lesław Hołownia 

 


